
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၄၄)၊ ႏို၀င္ဘာ ၂၈ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

ႏုိဝင္ဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၇

လာမည့္ႏွစ္ အခြန္ဥပေဒတြင္ လုပ္ငန္း 
ရွင္မ်ား၏ အႀကံျပဳခ်က္မ်ား ပိုမိုပါဝင္ႏိုင္ရန္ 
ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ လုပ္ငန္း 
ရွင္မ်ားႏွင့္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမည္ဟု သိရ 
သည္။ 

လႊတ္ေတာ္က အခြန္ဥပေဒကို အတည္ 
ျပဳၿပီးမွ ဥပေဒကို ျပန္ျပင္ရသည့္အခါ 

အခက္အခဲမ်ားရိွသည့္အတြက္ ဥပေဒၾကမ္း 
ေရးဆြဲသည့္အခ်ိန္ကတည္းက လုပ္ငန္းရွင္ 
မ်ား၏ အသံပါဝင္ႏုိင္ရန္ ယင္းသုိ႔ေတြ႕ဆုံ 
ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ရန္ကုန္တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းက ေျပာသည္။ 

ႏိုဝင္ဘာ ၂၄ ရက္က ကုန္သည္စက္မႈ 
အသင္းခ်ဳပ္(ရန္ကုန္)တြင္  ဒုတိယသမၼတ 
ဦးျမင့္ေဆြ၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးဝန္ႀကီး
ခ်ဳပ္ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းတုိ႔သည္ စီးပြားေရးလုပ္ 

ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ ေတြ႕ဆုံခဲ့သည္။ 
အခြန္ဥပေဒသည္ ႏွစ္စဥ္ေရးဆြဲရၿပီး 

ဘတ္ဂ်က္ႏွစ္တစ္ႏွစ္အတြင္း ေကာက္ခံ 
မည့္ အခြန္ႏႈန္းမ်ားပါဝင္သည္။ အစိုးရအဖြဲ႕ 
က  အခြန္ဥပေဒၾကမ္းကို ေရးဆြဲၿပီးသည့္ 
အခါ လႊတ္ေတာ္ကိုေပးပို႕ရၿပီး လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ဥပေဒၾကမ္းတြင္ 
ပါဝင္သည့္အခ်က္မ်ားကို ေဆြးေႏြးၾကျခင္း 
ျဖစ္သည္။  (ကုိးကား- 7daydaily) 

အခြန္ဥပေဒတြင္ လုပ္ငန္းရွင္မ်ား၏ အႀကံျပဳခ်က္မ်ားပါ၀င္ရန္ 

ရန္ကုန္တိုင္းအစိုးရႏွင့္ လုပ္ငန္းရွင္မ်ား ေတြ႕ဆုံမည္

ႏိုဝင္ဘာ ၁၅၊ ၂၀၁၇

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕မွ 
တင္သြင္းခဲ့သည့္ ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္ ဘတ္ဂ်က္လ်ာထားခ်က္အေပၚ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္မွ က်ပ္ဘီလီယံ ၂၀ ေလွ်ာ့ခ် 
ခဲ့ေၾကာင္း ျပည္သူ႔ေငြစာရင္း၊ စီမံကိန္းႏွင့္ 
ဘ႑ာေရး၊ စီးပြားေရးႏွင့္ ကုန္သြယ္လုပ္ 
ငန္းဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး ေကာ္မတီထံမွ သိရ 
သည္။

အဆိုပါ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ဘတ္ဂ်က္ 
လ်ာထားခ်က္အေပၚ အပိုင္းႏွစ္ခုျဖင့္ ခြဲျခား 
တင္ျပထားေၾကာင္း၊ ယင္းအနက္ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ ေအာက္တိုဘာမွ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္ 
စက္တင္ဘာအထိ လ်ာထားခ်က္ ၁၈၂ 
ဘီလီယံေက်ာ္ရွိေၾကာင္း၊ လ်ာထားေငြႏွင့္ 
လုပ္ငန္းမ်ား မ်ားျပားေနသျဖင့္ က်န္ ၂၀ 
ဘီလီယံေလွ်ာ့ခ်ၿပီး က်ပ္ ၁၆၂ ဘီလီယံ 
ေက်ာ္ ျပင္ဆင္ေရးဆြဲရန္ လႊတ္ေတာ္သို႔ 

တင္ျပခဲ့ေၾကာင္း အဆိုပါေကာ္မတီဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္သူေထြးက ေျပာၾကားသည္။ 

တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း အမွန္တကယ္ 
ေဆာင္ရြက္ရန္ လိုအပ္ေနေသာ ျပည္သူ႔ 
အက်ဳိးျပဳ လုပ္ငန္းမ်ားအျပင္ ႐ံုးအသံုး 
အေဆာင္ ပရိေဘာဂႏွင့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ 
ဝယ္ယူျခင္း၊ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မ်ားအႀကီးစား 
ျပင္ဆင္ျခင္းတို႔အတြက္ တင္ျပေတာင္းခံမႈ 
မ်ားလည္း ရွိေနေသာေၾကာင့္ သက္ဆိုင္ရာ 
ဌာနဆိုင္ရာ အႀကီးအကဲမ်ားကို လႊတ္ေတာ္ 
ေကာ္မတီ အစည္းအေဝးတြင္ ရွင္းလင္း 
တင္ျပေစခဲ့ေၾကာင္း၊ ဌာနဆိုင္ရာ 
ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မ်ား အႀကီးစားျပင္ဆင္မႈ 
မ်ားအတြက္ ေငြလုံးေငြရင္း ရန္ပုံေငြေတာင္းခံ 
မႈ၊ ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္၏ ပိြဳ င့္ကားဝယ္ယူရန္အတြက္ 
ေငြက်ပ္ သိန္း ၈၀၀ ေတာင္းခံမႈမ်ားကို ျပန္ 
လည္စိစစ္ေစခဲ့ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္တစ္ဦးက ေျပာသည္။ 

တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕မွ တိုင္း 

လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းလာသည္မွာ 
၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ 
လ်ာထား အဆိုျပဳခ်က္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အဆို 
ျပဳခ်က္ကို အပိုင္း(၁) ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဧၿပီလမွ 
စက္တင္ဘာလအထိလည္းေကာင္း၊ အပုိင္း 
(၂) ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေအာက္တုိဘာလမွ ၂၀၁၉ 
ခုႏွစ္ စက္တင္ဘာလအထိ လည္းေကာင္း 
ေရးဆြဲတင္သြင္းလာေၾကာင္း၊ ရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈ
လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ စုစုေပါင္းလ်ာထားေငြ 
ကိုသာ လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳေပးခဲ့ၿပီး 
ျပည္ေထာင္စုမွ ဘ႑ာေငြ ျဖည့္တင္းေပးမႈ 
အေပၚမူတည္၍ အေသးစိတ္ဘတ္ဂ်က္ကို 
ေရးဆြဲၿပီး လႊတ္ေတာ္၏အတည္ျပဳခ်က္ 
ရယူ ေဆာင္ရြက္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္း၊ 
စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရး၊ စီးပြားေရးႏွင့္ ကုန္ 
သြယ္လုပ္ငန္းဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးေကာ္မတီ
ထံမွ သိရသည္။ 
(ကိးုကား - The Voice Daily)

ဧရာဝတီတိုင္းအစိုးရ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ လ်ာထားခ်က္မွ က်ပ္ဘီလီယံ ၂၀ လႊတ္ေတာ္မွ ေလွ်ာ့ခ်
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ႏုိဝင္ဘာ ၂၂၊ ၂၀၁၇ 

ရခိုင္ျပည္နယ္ေျမာက္ပိုင္း ဘူးသီး 
ေတာင္၊ ေမာင္ေတာၿမဳိ႕နယ္မ်ား အပါအဝင္ 
ေဝးလံေခါင္ဖ်ားေဒသရွိ မူလတန္း ဆရာ၊ 
ဆရာမမ်ား ခန္႔ထားရာတြင္ အထူးအစီအမံ 
တစ္ရပ္အေနျဖင့္ ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာန 
အေနျဖင့္ အရည္အခ်င္းသတ္မွတ္ခ်က္ 
ေလွ်ာ့ေပါ့စဥ္းစားရန္ ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရ 
မွတစ္ဆင့္ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအား တိုက္ 
တြန္းေၾကာင္းအဆုိကုိ ရခုိင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္သြင္းခဲ့သည္။ 

ယင္းအဆိုကို ႏိုဝင္ဘာလ ၂၁ ရက္ေန႔၊ 
ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္ 
အစည္းအေဝး ပထမေန႔တြင္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္ 
(ဘူးသီးေတာင္-၁) က တင္သြင္းခဲ့သည္။

ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာနသည္ တစ္ႏိုင္ငံ 
လုံးအတိုင္းအတာျဖင့္ လႊမ္းၿခံဳၿပီး မူလတန္း 
ဆရာ၊ ဆရာမမ်ားကိုခန္႔အပ္ရာတြင္ ဆယ္ 
တန္းေအာင္၊ ဘြဲ႕ရစသည္ျဖင့္ မူဝါဒခ်မွတ္ 
ထားသည္မွာ ေကာင္းမြန္ေသာ္လည္း ရခိုင္ 
ေျမာက္ပိုင္းအပါအဝင္ အလားတူ တိုင္းရင္း 
သားေဒသမ်ားတြင္ အရည္အခ်င္းသတ္ 

မွတ္ခ်က္မ်ားကို ေလွ်ာ့ေပ့ါသတ္မွတ္ေပး 
ႏုိင္မည္ဆိုလွ်င္ ေဒသခံေက်းရြာမ်ားတြင္ရွိ 
ေသာ ပညာအရည္အခ်င္း ၈ တန္း၊ ၉ တန္း 
ရွိ လူငယ္မ်ားကို မူလတန္းေက်ာင္း ဆရာ၊ 
ဆရာမမ်ားအျဖစ္ ခန္႔အပ္ေပးႏိုင္မည္ျဖစ္ 
သည္ဟု ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္က ေျပာသည္။

ထိုအဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေအာင္ဝင္း(ေျမပံုမဲဆႏၵနယ္)က ေထာက္ခံ 
ေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး အဆိုကို ဆက္လက္ေဆြးေႏြး 
ရန္ သင့္၊ မသင့္ ဆႏၵခံယူခဲ့ရာ ကန္႔ကြက္ 
မည့္သူမရွိသျဖင့္ လႊတ္ေတာ္တြင္ ဆက္ 
လက္ ေဆြေႏြးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရ 
သည္။

ၿပီးခဲ့ေသာ ၾသဂုတ္လအတြင္း အၾကမ္း 
ဖက္မႈျဖစ္စဥ္ေၾကာင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ေျမာက္ 
ပိုင္း ဘူးသီးေတာင္၊ ေမာင္ေတာ၊ ရေသ့ 
ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ နယ္စပ္ေဒသ 
ေက်းရြာမ်ားမွ စာသင္ေက်ာင္းေပါင္း ၄၀၀ 
ကိုပိတ္ခဲ့ရၿပီး ထိုပိတ္ထားခဲ့ရေသာ စာသင္ 
ေက်ာင္းမ်ားတြင္ ေက်ာင္းသူ ေက်ာင္းသား 
ေပါင္း ၁ သိန္း ၅ ေသာင္းေက်ာ္ရွိေၾကာင္း၊ 
ဆရာ၊ ဆရာမ ၂၄၈၂ ဦး ရွိေၾကာင္း ရခိုင္ 
ျပည္နယ္ ပညာေရးမွဴး႐ုံးမွ သိရသည္။
(ကုိးကား-ဧရာဝတီ)

ရခိုင္ေျမာက္ပိုင္း ေက်ာင္းဆရာ၊ ဆရာမ ခန္႔ထားေရး 
အရည္အခ်င္းေလွ်ာ့ေပါ့ေပးရန္ အဆိုတင္

ႏို၀င္ဘာ ၂၃၊ ၂၀၁၇

ယခုႏွစ္ ၾသဂုတ္လကုန္ပိုင္းက လိႈင္ၿမိဳ႕ 
နယ္မွ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတ္ာ ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ေက်ာ္ထြန္းက ရန္ကုန္ 
တုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ တကၠသိုလ္မ်ားကို 
အဆင့္အတန္းမီ တကၠသိုလ္မ်ားျဖစ္ေအာင္ 
ျပဳျပင္မြမ္းမံေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိမရွိႏွင့္ 
ယခင္ရန္ကုန္တကၠသိုလ္ လိႈင္နယ္ေျမ 
(RC2) ယခုရန္ကုန္ပညာေရးတကၠသိုလ္ 
ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းခြဲရွိ ပ်က္စီးယိုယြင္း 
ေနမႈမ်ားကို ျပဳျပင္ေပးရန္ အစီအစဥ္ရိွမရွိ 
ေမးခြန္းကို လႊတ္ေတာ္မွာ ေမးျမန္းထားၿပီး 
(လိႈင္နယ္ေျမ ယခင္ RC-2)ကို  ရန္ကုန္ 
တကၠသိုလ္ကို လႊဲေျပာင္းသြားမည္ျဖစ္ကာ 
ပ်က္စီးယိုယြင္းေနမႈမ်ားကို ဘ႑ာေငြ 
အေပၚမူတည္ကာ ျပဳျပင္ေပးသြားမည္ဟု 
ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြ႕ဲမွ လူမႈေရး 
၀န္ႀကီး ဦႏိုင္ငံလင္းက ေျဖၾကားထားသည္။

ယခုအခါ ရန္ကုန္ပညာေရးတကၠသိုလ္ 
ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းခြဲအျဖစ္ ထားရွိသည့္ 
(လိႈင္နယ္ေျမ ယခင္ RC-2)ကို ရန္ကုန္ 

တကၠသိုလ္ကို ျပန္လည္လႊဲေျပာင္းရန္ ျပင္ 
ဆင္လ်က္ရွိရာ ၿပီးစီးလုနီးပါးျဖစ္ေနၿပီဟု 
သိရသည္။ RC 2 တြင္ရွိေသာ ေက်ာင္း 
ေဆာင္ ၆ ေဆာင္တြင္ရိွသည့္ မီးလိုင္းမ်ား 
အားလုံး ျပန္လည္တပ္ဆင္ျခင္း၊ နဂိုမူလပံုစံ 
ျပန္လည္ရရွိေအာင္ ျပင္ဆင္ျခင္းတို႔ကို 
ေဆာင္ရြက္ရသည္ဟု  အဆိုပါလုပ္ငန္းခြင္မွ 
အလုပ္သမားတစ္ဦးကေျပာသည္။ 

ယခု ျပင္ဆင္မႈကို လြန္ခဲ့သည့္ တစ္လ 
ခန္႔ကတည္းက ေဆာင္ရြက္ခဲ့ျခင္း ျဖစ္ 
သည္။  
(ကုိးကား- ေပၚျပဴလာနယူးစ္ဂ်ာနယ္)

'RC2 ကို ရန္ကုန္တကၠသိုလ္ထံ 
ျပန္လႊဲေပးရန္ ျပင္ဆင္ေန"

သတင္းတုိ
  ႏုိဝင္ဘာလ၊ ၂၀၁၇ ေနာက္ဆုံးပတ္ 

တြင္ မေကြးတိုင္း၊ စစ္ကိုင္းတိုင္းႏွင့္ တနသၤာရီ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္မ်ားမွ အေရးေပၚ 
အစည္းအေဝး ေခၚယူက်င္းပၾကမည္ျဖစ္ 
သည္။ အစည္းအေဝးကို ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္၊ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလ အထိ 
ပထမ ၆ လပတ္အတြက္ ဘတ္ဂ်က္ေဆြး 
ေႏြး အတည္ျပဳႏိုင္ရန္ ရည္ရြယ္ေခၚယူျခင္း 
ျဖစ္သည္။ က်န္တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ျပည္နယ္ 
မ်ားတြင္လည္း လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
မ်ားေခၚယူ၍ အဆုိပါျဖည့္စြက္ဘတ္ဂ်က္ 
အတြက္ ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳသြားၾကမည္ 
ျဖစ္သည္။ (ကိးုကား -သတင္းစုံ)  
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၂၀၁၇ခုႏွစ္၊ ႏိုဝင္ဘာလ ၂၀ ရက္ေန႔ 
တြင္ က်ေရာက္ေသာ ကမ႓ာ့ကေလးမ်ား 
ေန႔တြင္ မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ႏွင့္ UNICEF တုိ႔ပူးေပါင္း၍ ''Children's 
takeover"" လူႀကီးမ်ား၏ေနရာကုိ ခဏ 
တာ ဝင္ေရာက္နားလည္ၾကည့္ျခင္း အစီ 
အစဥ္အျဖစ္ ကေလးလႊတ္ေတာ္ကုိ ေခတၱ 
ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ 

''ကေလးမ်ားေန႔ အထိမ္းအမွတ္ေန႔မွာ 
လူႀကီးမ်ားေနရာကို ကေလးေတြက အစား 
ထိုး ေနရာယူတဲ့ပံုစံေပါ့။ လက္ေတြ႕ဆန္ 
ေအာင္ ေျပာရမယ့္စကား၊ အထားအသို 
ေတြ အလြဲအမွားမရွိေအာင္ လႊတ္ေတာ္ 
ဘက္က ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့တယ္""ဟု 
မႏၲေလးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ 
ေက်ာ္ဦးက ရွင္းျပသည္။ 

ယင္းအခမ္းအနားတြင္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ 
ေတာ္ရွိ ကိုယ္ပိုင္အထက္တန္းေက်ာင္းမ်ား၊ 
အစိုးရေက်ာင္းမ်ားႏွင့္ တကၠသိုလ္မ်ားမွ 
ေက်ာင္းသား ေက်ာင္းသူ ၅၀ ဦး ခန္႔ပါဝင္ 

ခဲ့ၿပီး ဥကၠ႒ေနရာ၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားေနရာ၊ ဝန္ႀကီးမ်ားေနရာမ်ားမွ 
ပါဝင္၍ ေမးခြန္းမ်ားေမးျမန္းျခင္း၊ သက္ 
ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးက ေျဖၾကားျခင္း၊ အဆိုတင္ 
ျခင္း၊ အဆိုကို ေထာက္ခံ ေဆြးေႏြးျခင္းမ်ား 
ျပဳလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 

''အခုလိုလုပ္ေပးတာ ေကာင္းတယ္။ 

ကေလးေတြအေနနဲ႔ လႊတ္ေတာ္ယဥ္ေက်း 
မႈ၊ ဒီမိုကေရစီယဥ္ေက်းမႈကို နီးစပ္ေအာင္ 
ျပဳလုပ္ေပးတဲ့အတြက္ ႀကိဳဆိုပါတယ္""ဟု 
မႏၲေလးၿမိဳ႕ခံ ဦးလင္းလင္းထြန္းက ေျပာ 
ၾကားသည္။  
(ကိးုကား - မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္၊ The Voice 
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မႏၲေလးတြင္ ကေလးမ်ား လႊတ္ေတာ္ေခၚ
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ဘူးသီးေတာင္၊ ေမာင္ေတာႏွင့္ ရေသ့ 
ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ရွိ 
အျခား ၁၄ ၿမိဳ႕နယ္မွ ရခိုင္ႏွင့္ ရခိုင္မ်ဳိးႏြယ္စု 
မ်ားအားစုစည္းၿပီး ရခုိင္တုိင္းရင္းသားေက်း 
ရြာမ်ား ပုိမုိတည္ေဆာက္ေပးသင့္ေၾကာင္း 
အဆုိကုိ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ဆက္ 
လက္ေဆြးေႏြးရန္ ဆံုးျဖတ္လုိက္သည္။

ႏိုဝင္ဘာ ၂၄ ရက္က က်င္းပသည့္ 
ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပံုမွန္ 
အစည္းအေဝးတြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္လြင္ (ေက်ာက္ျဖဴ-
၁)မွ တင္သြင္းၿပီး ဦးေက်ာ္ေဇာဦး (စစ္ေတြ-
၂) က ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

ေမာင္ေတာ၊ ဘူးသီးေတာင္ႏွင့္ ရေသ့ 
ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္မ်ား၌ ဘဂၤါလီအၾကမ္းဖက္ 
သမားမ်ား၏ ရန္ျပဳမႈေၾကာင့္ တုိင္းရင္းသား 
ေက်းရြာမ်ားတြင္ ေဒသခံမ်ားမေနရဲဘဲ 
အျခားေဒသမ်ားသို႔ ေျပာင္းေရႊ႕ေနထိုင္မႈ
မ်ားလာသျဖင့္ တုိင္းရင္းသားေက်းရြာမ်ား 
ကို စုစည္းမတည္ေဆာက္ေပးႏုိင္ပါက 
နယ္ေျမတစ္ခုလံုးပါ ဆံုး႐ႈံး သြားႏိုင္ေၾကာင္း 
အဆုိရွင္ ဦးေက်ာ္လြင္က ဆုိသည္။

ဩဂုတ္၂၅ ရက္ အၾကမ္းဖက္တိုက္ခိုက္ 
မႈေနာက္ပိုင္း ေမာင္ေတာေဒသရွိ တုိင္းရင္း 
သား ေက်းရြာမ်ားမွ ေဒသခံအခ်ဳိ႕သည္ 
အျခားေဒသမ်ားသို႔ ထြက္ခြာၿပီး ျပန္မလာ 
သူမ်ားရွိေနေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္အခ်ဳိ႕က ေျပာသည္။ ယင္း အဆိုကို 

ကန္႔ကြက္သူမရွိသျဖင့္ ဆက္လက္ေဆြး 
ေႏြးရန္ လႊတ္ေတာ္က ဆံုးျဖတ္သည္။

''ပထဝီႏုိင္ငံေရးအရ လူမရွိရင္ ဘာမွ 
လုပ္လုိ႔မရဘူး။ အဲဒီအတြက္ လူလုိတယ္။ 
အဲဒီလူ(တုိင္းရင္းသား)ေတြအတြက္ စဥ္ 
ဆက္မျပတ္ လုံလုံၿခံဳၿခံဳေနထုိင္ႏိုင္ဖုိ႔အတြက္ 
အစိုးရက စီစဥ္ေပးရမယ္။ ဒါမွ ဒီနယ္ေျမကို 
ကာကြယ္ႏုိင္မယ္""ဟု ေမာင္ေတာၿမိဳ႕ခံ 
တစ္ဦးက ေျပာသည္။

လက္ရွိတြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕ 
သည္ အၾကမ္းဖက္သမားမ်ား၏ မီး႐ိႈ႕ဖ်က္ 
ဆီးမႈေၾကာင့္ ပ်က္စီးခဲ့ရသည့္ တုိင္းရင္း 
သားေက်းရြာအခ်ဳိ႕ကို ျပန္လည္တည္ 
ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား စတင္ေနသည္။
(ကိးုကား - 7Day Daily)

ေမာင္ေတာေဒသတြင္ တုိင္းရင္းသားေက်းရြာမ်ား ပိုမိုတည္ေဆာက္သင့္ေၾကာင္း
အဆို ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၌ ေဆြးေႏြးမည္


